



стр. 7



стр. 14



стр. 28

ЦИФРОВАЯ БИБЛИОТЕКА

- **Браккер Н.В.** Europeana: европейская цифровая библиотека **7**
- **Гончаров М.В.** Доступ к электронным ресурсам образования и науки **11**

ВРЕМЕНА ГОДА: ВЕСНА КУЛЬТУРЫ

- **Степанова Е.В.** Иллюстрации весны: слова и символы **14**
- **Семенюк А.А.** Музыка весны в фондах Российской государственной библиотеки **28**

СЛОВО НА КОНЧИКАХ ПАЛЬЦЕВ

- **Елфимова Г.С.** Особенности визуального восприятия информации на экране компьютера слабовидящими людьми **33**

ОЛИМПИЙСКИЙ РЕПОСТ

- **Сидорин В.В.** Олимпийский марафон Президентской библиотеки **39**
- **Бабурина Н.И.** Спорт в советском плакате **42**
- Белым олимпиадам — 90 лет! **43**

МЕДИАРЕСУРСЫ

- **Минц М.М.** «Россия в Первой мировой войне» на сайте ИНИОН РАН **44**
- Год культуры в России: обзор культурологических интернет-ресурсов **46**
- Согласование национальных подходов к сохранению цифрового наследия [Анонс] **48**



стр. 33



ПРЕЗИДЕНТСКАЯ
БИБЛИОТЕКА

стр. 39



стр. 43



стр. 42



стр. 44

DIGITAL LIBRARY

- **Brakker N.** Europeana: European Digital Library **7**
- **Gontcharov M.** Access to the Electronic Resources of Education and Science **11**

SEASONS: THE SPRING OF CULTURE

- **Stepanova E.** Illustrations of Spring: Words and Symbols **14**
- **Semenyuk A.** Music of Spring in the Collections of the Russian State Library **28**

WORD AT FINGERTIPS

- **Elfimova G.** Special Aspects of the Visual Perception of Information at the Computer Screen by Visually Impaired People **33**

OLYMPIC REPOST

- **Sidorin V.** Olympic Marathon of the Presidential Library **39**
- **Baburina N.** Sports in the Soviet Poster **42**
- The Winter Olympics — 90 Years! **43**

MEDIA RESOURCES

- **Mintz M.** «Russia in the World War I» at the Website of the Institute of Scientific Information for Social Sciences of the Russian Academy of Sciences **44**
- Year of Culture in Russia: Overview of Cultural Internet Resources **46**
- Aligning National Approaches to Digital Preservation [Announcement] **48**